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Carl Nielsen-skolen  

Skolebestyrelsesmøde  
  

Tirsdag den 22. oktober 2024 
 

Kl.: 19:00 – 21:00 
 

  
  

   
Deltagere indkaldt: 
 
Forældrerepræsentanter: Carina, Gitte, Johanne Josephine, Katrine og Trine samt Maja (suppleant) 
og Benjamin (suppleant) 
Elevråd: Nilas (8a) og Sara (8b) 
Medarbejderrepræsentanter: Stefan og Magnus 
Ledelsesrepræsentanter: Eva, Jesper og Mads (konstitueret skoleleder) 
 
Afbud: Anne, Sara 
 
Referent: Eva 
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Nyt fra elevråd 
Ved Sara og Nilas 
 

 
Elevrådet skal til at planlægge juleklippedag og galla i 
udskolingen. 
 
De har været til fælleselevrådsmøde i FMK dag. Det var mest 
et intromøde. De skal rundt på alle seks skoler. Man skal tale 
om, hvad elevrådene er med til at bestemme på skolerne. På 
de andre skoler taler man mere om mobning. Nogle havde 
også talt om MOT – det havde elevrådet på Carl Nielsen-
skolen ikke kendt til. Det blev foreslået, at elevrådet drøfter om 
MOT kan være relevant for Carl Nielsen-skolen. Eva vil gerne 
tilbyde at fortælle om det i elevrådet. Konceptet MOT (som 
betyder mod på dansk) stammer fra Norge og er et 
trivselsprogram for elever i udskolingen. Konceptet drives af 
en NGO i Danmark. Formålet er at træne unge i at vise mod 
for at styrke deres mentale modstandskraft og forebygge 
mobning og mistrivsel.  
 
Det kommer op i elevrådet, hvordan toiletterne skal fordeles.  
 
Gitte fortæller, at det var taget vel imod, at der var kommet 
input fra elevrådet til stillingsopslaget til ny skoleleder og 
spørgsmål til samtaler. Det blev bemærket positivt hele vejen 
op i systemet. 
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Siden sidst  
Ved Gitte 

Kort tilbageblik på sidste møde og aktuel status på 
relevante emner 
 
----------------------------------------------------------------------------------- 
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Referat (udfyldes efter mødet) 
Opfølgende drøftelse om budgetforlig i FMK vedr. renovering 
af madkundskabslokale og befordring til Heldagsskolen. Der er 
kommet svar fra forvaltningen på begge henvendelser. Vi laver 
opfølgende henvendelse til forvaltningen om 
madkundskabslokalet med angivelse af vores ønske om at 
renoveringen placeres hensigtsmæssigt i forhold til behov for 
undervisning i lokalet og eksaminer – det vil sige gerne juni/juli 
2025. 
Vedr. befordring til Heldagsskolen har forvaltningen bekræftet, 
at det ikke er tanken, at heldagsskolens elever skal i SFO på 
distriktsskolerne i forbindelse med at distriktsskolerne foreslås 
som opsamlings- og afleveringssted morgen og eftermiddag.  
 
Hvornår skal vi drøfte udeståender fra sidste møde om princip 
for lejrskoler? Besluttet at vi først følger op i næste skoleår. I 
”Årets gang” er angivet hvilke arrangementer de enkelte 
årgange står for ift at kunne tjene bidrag til klassekassen. 
Enighed om at der ved disse arrangementer skal være fokus 
på fællesskabet og det at løfte en opgave i flok og indtjeningen 
ikke bør være det primære fokus.  
 
I princip for klasseforældreråd er der link til den tidligere 
version af princip for lejrskoler. Jesper og Eva tager hånd om 
at få dette link fjernet.  
 
Der blev rejst en undring over at der synes at være flere og 
flere ting, vi ikke har råd til længere. Skyldes det den måde, 
som pengene bliver forvaltet på, eller er det tildelingsmodellen. 
Jesper oplyste, at prisstigninger og inflation har gjort, at vi ikke 
har råd til det samme mere. Drøftes i øvrigt under punkt 475 
om skolens økonomi.  
 
Der blev spurgt til om listen med skolebestyrelsens 
medlemmer er opdateret hos Skole og Forældre. Dette skule 
være tilfældet, men Jesper tjekker op for en sikkerheds skyld.  
 
Skole og Forældre Ordblindeforeningen og VUC har lavet et 
online kursus til forældre. Jesper og Eva vurderer indholdet og 
informerer relevante forældre, hvis indhold er relevant. Vi har 
på Carl Nielsen-skolen haft to tidligere arrangementer i fjor for 
forældre til ordblindeelever. 
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Forretningsorden for 
skolebestyrelsen 
Ved Anne og Gitte 
 
Til drøftelse, kommentering og 
beslutning.  
 

Baggrund for dagsordenspunkt  
Skolebestyrelsen har ikke tidligere haft en forretningsorden. 
Som aftalt på mødet den 13. august 2024 er vedhæftet udkast 
til drøftelse, kommentering og beslutning.  
 
 
----------------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
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(Punktet er udskudt fra seneste 
ordinære møde)  
 
 

Forslag til forretningsorden gennemgået og drøftet. Forslag til 
angivelse af at Aula anvendes som kommunikationskanal 
sættes ind i forretningsordenen. Forslag om at afgivelse af 
årsberetning kan ske, når forældrene er på skolen til 
arrangement i anden anledning. Det uddybes ikke i 
forretningsordenen hvordan årsberetning aflægges.  
 
Udkast til forretningsorden blev godkendt med ovenstående 
ændring. Sendes ud sammen med referatet og lægges på 
skolens hjemmeside.  
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Orientering fra dialogmøde 
med Opvækst og Læring 
Ved Carina, Katrine og Eva 
 
Til orientering og drøftelse 
 

Baggrund for dagsordenspunkt  
Jf. Styrelsesvedtægten afholdes i FMK to årlige møder mellem 
repræsentanter for skolebestyrelserne og Opvækst og 
Læringsudvalg samt Center for Opvækst og Læring.  
 
Første møde dette skoleår blev afholdt den 8. oktober 2024 kl. 
17.00 – 20.00. Emnet var drøftelse af den nye aftale om 
folkeskolens kvalitetsprogram – frihed og fordybelse.  
 
Deltagerne orienterer fra mødet.   
 
For de særligt interesserede kan aftalen findes her: 
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-
regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram/om-
aftalen/om-aftale-om-folkeskolens-kvalitetsprogram  
 
----------------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
Carina, Katrine og Eva var afsted til dialogmøde. Vi talte med 
de andre skolebestyrelser om en række spørgsmål til 
folkeskolen kvalitetsprogram.  
 
Link til Opvækst og Læringsudvalgets referat af møde: 
https://dagsordener.fmk.dk/vis/pdf/bilag/e48f18fc-1611-4d33-
9c92-a77cd67e0d73/?redirectDirectlyToPdf=false 
 
Der blev også talt om politiske initiativer, og budgettet for 
2025.  
 
I forhold til statens afsættelse af midler til renovering af 
faglokaler i folkeskolens kvalitetsprogram blev drøftet krav om 
undervisningsmiljøvurdering. Alle skoler skal jf. 
undervisningsmiljøloven lave en sådan, men dette er ikke sket 
for Carl Nielsen-skolen. En del af 
undervisningsmiljøvurderingen er at lave en kortlægning af 
uddannelsesstedets fysiske og æstetiske undervisningsmiljø, 
hvilket er særligt relevant i forhold til faglokaler.  
 

https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram/om-aftalen/om-aftale-om-folkeskolens-kvalitetsprogram
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram/om-aftalen/om-aftale-om-folkeskolens-kvalitetsprogram
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvalitetsprogram/om-aftalen/om-aftale-om-folkeskolens-kvalitetsprogram
https://dagsordener.fmk.dk/vis/pdf/bilag/e48f18fc-1611-4d33-9c92-a77cd67e0d73/?redirectDirectlyToPdf=false
https://dagsordener.fmk.dk/vis/pdf/bilag/e48f18fc-1611-4d33-9c92-a77cd67e0d73/?redirectDirectlyToPdf=false
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Gennemsyn af værdigrundlag 
og ordensregler 
Ved Carina og Katrine 
 
Til drøftelse og beslutning.  
 

Baggrund for dagsordenspunkt  
Det nuværende værdigrundlag er fra april 2017. På mødet 
laver vi et overordnet gennemsyn af værdigrundlaget og 
ordensregler.  
Når den nye skoleleder er ansat og landet på skolen, bør 
drøftes hvordan en større/overordnet revision af 
værdigrundlaget og herefter ordensreglerne kan gribes an.  
 
Sammenskrivning (udkast) af nuværende værdigrundlag og 
ordensregler er vedhæftet.  
----------------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
Der blev lavet et meget overordnet gennemsyn af værdier og 
ordensregler. Enkelte rettelser til ordensreglerne blev drøftet 
og vedtaget. Godkendt version er vedlagt referatet ligesom 
den lægges på hjemmesiden og sendes ud til alle forældre via 
Aula. 
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Orientering om skolens 
økonomi 
Ved Mads 
 
Til orientering 
 

Baggrund for dagsordenspunkt  
Orientering om skolens økonomi på baggrund af seneste 
budgetopfølgning.  
 
----------------------------------------------------------------------------------- 
Referat (udfyldes efter mødet) 
Mads orienterede om skolens økonomi.  
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Orientering fra:  

- a) 
forperson/næstforperson 

- b) personale 
- c) SFO 
- d) skoleledelse 
- e) andre 

 

Referat (udfyldes efter mødet) 
 
c) Spørgsmål til den nye sammenlægning i SFO-en og ønske  
om ugentligt skriv ud om værkstedstilbud mv i SFO/klub. 
Der blev spurgt til opmærksomheden på i hvilket omfang film 
bliver brugt til at skabe ro blandt børnene. Det bør ikke være 
fast rutine i en tid, hvor vi bør have fokus på at begrænse 
skærmforbrug.  
 
SFO-en er i stor konkurrence med andre fritidstilbud og vi bør 
derfor være meget opmærksomme på branding og de gode 
fortællinger.  
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Evt. 

Referat (udfyldes efter mødet) 
 
Aftalt at alt kommunikation internt i skolebestyrelsen fremover 
sker i én samlet skolebestyrelsestråd. 
 
Liste over skolebestyrelsens sammensætning og 
kontaktoplysninger drøftet. E-mailadresser fjernes og der 
opfordres til at tage kontakt via Aula. Dokumentet opdateres 
ligeledes med angivelse af hvornår de enkelte medlemmer er 
på valg. Gitte snakker med sekretær om de ønskede 
ændringer.   
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Josephine skal på vegne af Skolebestyrelsen deltage i 
repræsentantskabsmøde i hallen den 12. november 2024.  
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Næste møde: 3. december 
2024.  
Punkter: Revision af 
sorghandleplan 

Referat (udfyldes efter mødet) 
 
OBS – OBS – OBS  
Skolebestyrelsesmødet planlagt til den 5. december flyttes til 
3. december grundet sammenfald med andet arrangement på 
skolen. 
 

 
Bilag vedlagt referat: 
 

1. Godkendt forretningsorden (punkt 472) 
2. Godkendt værdigrundlag og ordensregler (punkt 474)  


